

mycoses

Diagnosis, Therapy and Prophylaxis of Fungal Diseases

Official Publication of Deutschsprachige Mykologische Gesellschaft

VOLUME 43

MARCH/APRIL 2000

NUMBER 1-2

CONTENTS/INHALTSVERZEICHNIS

ORIGINAL ARTICLES/ORIGINALARBEITEN

- W. I. GOLUBEV, F. STAIB.** Green and brown colour effects in tremellaceous yeast fungi on Staib agar
Grün- und Braunfarbefeekte bei Tremellaceae-Hefenpilzen auf Staib-Agar 1-5
- P. KIELSTEIN, H. HOTZEL, A. SCHMALRECK, D. KHASCHABI, W. GLAWISCHNIG.** Occurrence of *Cryptococcus* spp. in excreta of pigeons and pet birds
Zum Vorkommen von *Cryptococcus* spp. in Tauben- und Ziervogelkrementen 7-15
- S. INOUE, T. TSURUOKA, M. WATANABE, K. TAKEO, M. AKAO, Y. NISHIYAMA, H. YAMAGUCHI.** Inhibitory effect of essential oils on apical growth of *Aspergillus fumigatus* by vapour contact
Hemmung des apikalen Wachstums von *Aspergillus fumigatus* durch Dämpfe ätherischer Öle 17-23
- F. A. BAHMER, E. LORENZ.** Evaluation of the growth dynamics of *Trichophyton rubrum* cultures by morphometry and non-linear curve fitting analysis
Erfassung der Wachstumsdynamik von *Trichophyton rubrum* mittels Morphometrie und nichtlinearer Kurvenanpassung 25-28
- C. GIANNI, A. CERRI, C. CROSTI.** Non-dermatophytic onychomycosis. An underestimated entity? A study of 51 cases
Nicht-Dermatophyten-Onychomykose: Eine unterschätzte Krankheit? Eine Studie von 51 Fällen 29-33
- W. Y. M. TANG, L. Y. CHONG, C. Y. LEUNG, H. H. F. HO, T. W. WONG.** Intermittent pulse therapy with itraconazole for onychomycosis. Experience in Hong Kong Chinese
Intermittierende Itraconazol-Behandlung der Onychomykose: Erfahrungen bei Hong Kong-Chinesen 35-39
- M. F. SADRI, F. FARNAGHI, M. DANESH-PAZHOOH, A. SHOKOOHI.** The frequency of tinea pedis in patients with tinea cruris in Tehran, Iran
Die Häufigkeit von Tinea pedis bei Patienten mit Tinea cruris in Teheran, Iran 41-44
- K. WATANABE, H. TANIGUCHI, T. KATOH.** Adhesion of dermatophytes to healthy feet and its simple treatment
Dermatophytenbefall gesunder Füße und dessen einfache Behandlung 45-50
- S. B. BASNET, N. B. BASNET, M. HIRUMA, Y. INABA, K. MAKIMURA, A. KAWADA.** Mycological examination of the hair samples of 11 school-going Nepalese children suspected of tinea capitis
mykologische Untersuchungen von Haarproben Nepalesischer Schulkinder mit Verdacht auf Tinea capitis 51-54
- S. K. DESHMUKH, S. C. AGRAWAL, P. C. JAIN.** Isolation of dermatophytes and other keratinophilic fungi from soils of Mysore (India)
Isolierung von Dermatophyten und anderen keratinophilen Pilzen aus Böden von Mysore (Indien) 55-57

LETTERS TO THE EDITOR/BRIEFE AND DEN EDITOR

- C. BINDER, R. RÜCHEL.** Case Report. Mixed systemic mycoses with fatal outcome in a patient with acute myeloblastic leukaemia
Fallbericht. Gemischte Systemmykose mit letalem Ausgang bei einer Patientin mit akuter myeloblastischer Leukämie 59-63
- S. GÖKAHMETOĞLU, A. N. KOÇ, T. PATIROĞLU.** Case Report. Fatal *Aspergillus flavus* pericarditis in a patient with acute myeloblastic leukaemia
Fallbericht. Tödliche *Aspergillus flavus*-Perikarditis bei akuter myeloblastischer Leukämie 65-66
- S. NAGRAJAN, H. C. GUGNANI, T. KOWSHIK.** Case Report. Meningitis due to *Cryptococcus neoformans* var. *neoformans* serotype AD associated with pulmonary tuberculosis
Fallbericht. Meningitis durch *Cryptococcus neoformans* var. *neoformans* Serotyp AD bei Lungentuberkulose 67-69
- H. HONG, W. LIAO, J. GU.** Case Report. Granuloma caused by *Cryptococcus neoformans*
Fallbericht. *Cryptococcus neoformans*-Granulom 71-74